
Protokół Nr  2/07 
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  18 stycznia 2007 r. 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie regulaminu na rok 2007 określającego 
wysokość oraz warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych  w przedszkolach, szkołach podstawowych i 
gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard, 
Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. 

3. Kalendarz imprez organizowanych w mieście w 2007 roku. 
Przedstawiają:Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. 
                        Dariusz Florek, Dyrektor Biblioteki Miejskiej. 

4. Plan finansowy i rzeczowy  Biblioteki Miejskiej na 2007 rok, 
Przedstawia: Dariusz Florek, Dyrektor Biblioteki Miejskiej. 

5. Plan finansowy i rzeczowy MOPS na 2007 rok, 
Przedstawia: Mariola Chełminiak, Dyrektor MOPS. 

6. Plan finansowy i rzeczowy ZOSiK  na 2007 rok, 
Przedstawia: Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu w Zarządzie Obiektów Sportowych i 
Komunalnych w Białogardzie, 
Przedstawia: Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
 
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 17.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 
J.Turnik – proponował w punkcie 3 rozpatrzenie projektu uchwały budżetowej na 2007 rok. 
Przegłosowano poprawkę: za-8 (jednogłośnie). 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie porządek posiedzenia z poprawką: za-8 
(jednogłośnie). 
 

Ad 2  

L.Dziuba przedstawił poprawki do  projektu  uchwały w sprawie regulaminu na rok 2007 
określającego wysokość oraz warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych 
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych  w przedszkolach, szkołach 
podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard, stanowiące załącznik do 
protokołu. 
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A.Sarnowska – stwierdziła, że jeśli chodzi o dodatki motywacyjne dla nauczycieli nie pozwoli 

zapisać kwoty poniżej 5%. Poruszyła problem wycieczek w soboty i niedzieli, co dla 
nauczycieli jest krzywdzące. 

B.Stanczewski – stwierdził, że będzie „za” poprawkami. 
J.Harłacz – powiedział, że to warunki do przyjęcia. 
St.Hatłas – opowiedział się „za” poprawką. 
J.Leszczyk – pytał dlaczego Związki podważają opinię dyrektora i chcą opiniować członków 

związków zawodowych? 
D.Kurczewska – powiedziała, że chcą wyrazić opinię a nie wyrażać kwoty. Uważa, że 

dyrektorzy mają sympatie i antypatie. 
L.Dziuba – stwierdził, że to są przypadki a związki zawodowe nie mają możliwości stawać w 

obronie pracownika po fakcie. 
J.Leszczyk – stwierdził, że ma obawy, aby nie ucierpieli tzw. „nie związkowcy”.  
J.Harłacz – powiedział, że jeśli związki zawodowe  występują w imieniu pracowników, to 

powinny w imieniu wszystkich występować. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił kwestie finansowania – pewne są w ramach Karty Nauczyciela, 

budżetu Miasta, Burmistrza i Dyrektora. Dyrektor będzie robił wszystko, aby zmotywować 
nauczyciela. Nie zgadza się z funkcją dodatku motywacyjnego, należy odnieść się do 
planów finansowych szkół, z których wynika wzrost powyżej stopnia inflacji. Z-ca 
Burmistrza apelował, aby zapoznać się ze skutkami finansowymi, które nie zmieszczą się 
w budżecie. Proponował, aby dodatki motywacyjne były dla najlepszych nauczycieli. 

J.Turnik – stwierdził, że obowiązuje zasada: gdy dyrektor chce dać 15% dodatku 
motywacyjnego musi od innych wygospodarować. Należy policzyć koszty i jakie będą 
konsekwencje z tytułu podjęcia tej uchwały. Radny jest przeciw różnicowaniu nauczycieli 
jęz. obcych od innych nauczycieli  i jest przeciw opinii związków zawodowych. 

J.Harłacz – stwierdził, że spółki podległe Miastu nie potrafią wypracować dochodów, tylko 
wyciągają rękę po środki do Miasta.  

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że żadna spółka nie miała dopłaty. 
B.Stanczewski – powiedział, że w szkołach konsensus powinni osiągać w wyniku rozmowy 

dyrektor szkoły, rada pedagogiczna i związki zawodowe. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie poprawki Związków Zawodowych jako 

poprawki Komisji: 
§ 3 ust. 4 dodać zapis „ w terminie wypłaty wynagrodzenia”  
Przegłosowano: za-9, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
§ 4 ust. 1 pkt 2 ppkt a słowo „skuteczne” zastąpić słowami „efektywne i umiejętne” 
Przegłosowano: za-10, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
§ 4 ust. 2 pkt 2  zapis „do 5%” zastąpić zapisem „do 30%” 
Przegłosowano: za-9, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
§ 4 ust. 6 pkt 2 skreślić „do” 
Przegłosowano: za-9, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
§ 5 ust. 3  pkt 1 zapis „2% wynagrodzenia zasadniczego” zastąpić zapisem „100 zł” 
Przegłosowano: za-7, przeciw-3, wstrzymało się-1. 
§ 5 ust. 3 pkt 2 zapis „od 8% do 15% wynagrodzenia zasadniczego” zastąpić „80 zł” 
Przegłosowano: za-10, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
§ 5 ust. 3 pkt 3 zapis „3,5% wynagrodzenia zasadniczego” zastąpić zapisem „50 zł” 
Przegłosowano: za-7, przeciw-1, wstrzymało się-3. 
§ 9 ust.3 jako pkt 2 zapisać „zawieszeniem zajęć z powodu rekolekcji oraz Dnia Edukacji 
Narodowej” 
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Przegłosowano: za-5, przeciw-1, wstrzymało się-4. 
§ 12 wykreślić zapis” nie więcej niż za cztery godziny” 
Przegłosowano: za-11 (jednogłośnie). 

Projekt z poprawkami przegłosowano: za-7, przeciw-0, wstrzymało się-4, opiniując 
pozytywnie. 
 
Ad 3 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2007 rok (A) przedstawił Z-ca 
Burmistrza, Zbigniew Raczewski. 

 
Przegłosowano projekt uchwały budżetowej: za-3, przeciw-1, wstrzymało się-2, opiniując 
pozytywnie. 
 
 
Ad 4 

Komisja omówiła kalendarz imprez organizowanych w mieście w 2007 roku, 
proponując uzupełnienie  np. o obchody Dni Kultury Chrześcijańskich itp. 
 
Ad 5 

Plan finansowy i rzeczowy  Biblioteki Miejskiej na 2007 rok ( w załączeniu) przedstawił 
Dariusz Florek, Dyrektor Biblioteki Miejskiej. Dyrektor stwierdził, że inne nakłady są 
potrzebne na funkcjonowanie galerii niż w ubiegłym roku. Część funduszy z imprez przeniósł 
na galerię, natomiast na organizację imprez pozyska środki z zewnątrz lub lekko zmniejszy. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał czy Dyrektor występował o brakujące środki do Miasta? 
Dyrektor Biblioteki – odpowiedział, że to II wersja, w której plan finansowy został 

zmniejszony. Dyrektor jest w porozumieniu z Burmistrzem, gdy będą oszczędności będzie 
wnioskował o zmianę budżetu. Biblioteka zdobyła dodatkowo około 25 tys. zł w czterech 
wnioskach. 

J.Turnik – pytał czy kwota na zakup książek będzie większa? 
Dyrektor Biblioteki – odpowiedział, że tak, gdyż będzie kontynuacja dofinansowania z 

Biblioteki Narodowej. Organizacja filii Biblioteki w szpitalu znacznie podniosła statystykę 
czytelnictwa. 

Z.Rychter – pytał dlaczego dochody z wynajmu znacznie spadły? 
Dyrektor Biblioteki – odpowiedział, że gro wpływów pochodziło z remontowanej części Domu 

Kultury. 
Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego planu. 

 
Ad 6 

Plan finansowy i rzeczowy MOPS na 2007 rok, stanowiący załączniku do protokołu  
przedstawiła Mariola Chełminiak, Dyrektor MOPS. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – nawiązał do poniedziałkowego wystąpienia mieszkańców Miasta,  pytając czy to 

nie był błąd, że Dyrektor zmieniła zasady. Radny uważa, że tego typu zmiana zasad 
powinna być sygnalizowana, bo zdarzenie nie przyniosło chluby władzy. 

Dyrektor MOPS – prosiła o wyrozumiałość, bo nie miała zapewnienia o środkach z budżetu 
centralnego. Zdecydowano, aby najpierw wydawać gorące posiłki oraz mleko  bułki dla 
dzieci, zaś w dalszej kolejności wypłacać środki dla ludzi. Mieszkańcy przyzwyczaili się do 
wypłaty zasiłków. 
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A.Styczyński – stwierdził, że mieszkańcy prosili, aby dzieci objęte dietą i posiadające 
odpowiednie zaświadczenia otrzymywały świadczenie pieniężne zamiast obiadów w 
szkole.  

Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że odnośnie świadczeń decyzje są podejmowane przez 
pracownika socjalnego, który wykonuje wywiad a Dyrektor tylko podpisuje decyzję. W 
sprawach MOPS Dyrektor przyjmuje w każdy czwartek od godz. 13.00 do 15.00.  
Dyrektor wyraziła pozytywną opinię odnośnie działalności CIS. 

K.Skoczyk – poruszył sprawę bonów pieniężnych, które są  realizowane w sklepie, gdzie 
produkty są droższe niż w innych. 

Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że inne sklepy nie wyrażają zgody na bony. Dyrektor 
poinformowała, że 21 listopada jest obchodzony Dzień Pracownika Socjalnego i prosiła o 
uwzględnienie tego święta. 
 
Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego planu. 

 
 
Ad 7 

Plan finansowy i rzeczowy ZOSiK  na 2007 rok, stanowiący załącznik do protokołu  
przedstawili: Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK oraz Ewa Piścio, Księgowa ZOSiK. 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał o salę na Ustroniu Miejskim. 
Dyrektor ZOSiK – odpowiedział, że są problemy wodno-kanalizacyjne, dlatego nikt nie 

otrzyma pozwolenia na działalność. Zaplecze kuchenne wymaga remontu. Nie ma 
zainteresowania kupnem sali. 

J.Leszczyk – proponował rozważenie możliwości przekazania sali na Ustroniu Miejskim do 
ZBiLK. 

Dyrektor ZOSiK – sygnalizował, że sala dla ciężarowców jeszcze nie została przekazana a już 
jest poważny koszt jej utrzymania – ok. 80 tys. zł rocznie. W dotychczasowych dotacjach 
nie była uwzględniana a powinna, bo to poważny wydatek. 
 
Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego planu. 

 
Ad 8 

Projekt uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych w Zarządzie Obiektów Sportowych i Komunalnych w Białogardzie 
(H) przedstawił Dyrektor ZOSiK. 
 
Przegłosowano: za – 6 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 

 

Ad 9 
 
Po wyczerpaniu tematyki o godz. 20.55

 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: M.Z. 
 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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